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Ineqarnermut, Attaveqarnermut Angallannermullu Naalakkersuisoq
Medlem af Naalakkersuisut for Boliger, Infrastruktur og Trafik

Naalakkersuisut Siulittaasuata tullia

Viceformand af Naalakkersuisut

Medlem af Inatsisartut
Kim Kielsen
/Her
 
 

Svar til § 36, stk. 1 spørgsmål nr. 2010-26

Kære Kim Kielsen,

Jeg takker for dit spørgsmål vedrørende nyere og fremtidige boliger, som lyder:

Spørgsmål 1. Hvor mange boliger er der blevet opført i Nuuk de sidste 6 år – her tæn-
kes på boliger, hvor hjemmestyret har givet lån?

Svar: På nedenstående tabeller kan man se antal boliger som var blevet bygget.

Kilde: Grønlands Statistik, Boligstatistik for 2008
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Kilde: Grønlands Statistik, Boligstatistik for 2008

Spørgsmål 2. Hvor mange boliger i Nuuk er der givet tilsagn til inden de sidste 6 år, og 
hvor mange af disse ligger fortsat i anlægs og renoveringsfonden.

Svar: Jeg beklager, men jeg kan ikke fremkomme med et entydigt svar på det stillede 
spørgsmål. Årsagen er den at der ikke foreligger entydig registrering på området.

Spørgsmål 3. Har Landsstyret kendskab til om man tidligere har forhandlet sig til en la-
vere kvadratmeter pris, og hvilke boliger drejer det sig om?

Svar: Som Naalakkersuisoq for boligområdet kan jeg oplyse, at administrationen har 
fået forhandlet sig frem til tilfredsstillende priser i forbindelse med køb af rækkehuse i 
såvel Nuuk som i Qaqortoq.

Spørgsmål 4. Mener Landsstyret at det kun er i de større byer, at man skal forny den 
offentlige boligmasse? 

Svar: Hertil er svaret nej. Jeg kan oplyse, at der eksempelvis også sker en fornyelse i 
både Tasiilaq som i Paamiut. Det er dog et ubestridt faktum, at boligbehovet er størst i 
Nuuk.

Spørgsmål 5. Hvor mange boliger er der blevet opført i de øvrige byer og bygder uden 
for Nuuk, og henligger der midler i anlægs og renoveringsfonden til byer og bygder uden 
for Nuuk. 

Svar: Ligesom spørgsmål nr. 2, så er det desværre ikke muligt at besvare dette spørgs-
mål, idet der ikke foreligger entydig registrering på området.
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Spørgsmål 6. Som bekendt har det tidligere Landsstyre underskrevet en aftale om byg-
geri af 300 boliger i Qinngorput, er det disse boliger som medlem af Naalakkersuisut for 
boliger henviser til?

Svar: Hertil er svaret nej. De 300 boliger i Pingorsuaq er et resultat af en aftale mellem 
det tidligere Landsstyremedlem for boligområdet og den daværende borgmester i Nuup 
Kommunia.

Spørgsmål 7. Hvis ikke er disse så medregnet i de 1000 boliger som skal opføres i 
Nuuk inden for de næste år? 

Svar: Jeg kan oplyse, at boligprogrammet foreløbigt består af følgende projekter: 84 bo-
liger i Pisissia, 95 boliger i Innartalik, 42 kollegieboliger, 312 erstatningsboliger for Blok 
P samt sanering af store dele af Radiofjeldet og opførelse af op imod 470 ekstra boliger. 
Jeg vil i den forbindelse nævne, at der er et nært og godt samarbejde mellem Selvsty-
rets  administration  og administrationen  i  Kommuneqarfik  Sermersooq  om løsning af 
denne store udfordring.

Med venlig hilsen

Jens B. Frederiksen


